
Protokół Nr 14/13 
 

z posiedzenia Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa 
 

w dniu 21 stycznia 2013 roku 
godzina 12.00 

 
 
Obrady rozpoczęły się o godzinie 12.00 i trwały do godziny 13.40.             
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Stefan Pacak. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Dróg, Komunikacji                           
i Budownictwa ( lista obecności w załączeniu ). 
 
Ponadto na obrady przybyli również: 
−−−− Starosta Kielecki Zdzisław Wrzałka 
−−−− Członek Zarządu Michał Godowski 
−−−− Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
−−−− Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Zbigniew Wróbel 
−−−− Z- ca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg Marek Kwiecień 
−−−− Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu Henryk Stróżecki 
 
Przewodniczący Komisji przywitał zebranych i zwrócił się z pytaniem, czy 
zgłaszają uwagi do porządku obrad przekazanego wraz z zaproszeniem na 
posiedzenie. 
 
 
Komisja przystąpiła do obrad według poniższego porządku: 
 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
2. Sprawozdania za 2012r. z działalności: 

• Wydziału Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego                        
w Kielcach 

• Wydziału Budownictwa Starostwa Powiatowego w Kielcach 
3. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Zarządu Dróg za 2012r. wraz                                 

z informacją o bieżącej pracy. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Kieleckiego. 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Kieleckiego na 2013r. 
6. Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów                           

i projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu. 
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7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2012r. 
8. Omówienie i przyjęcie projektu planu pracy Rady Powiatu na 2013r. 
9. Opracowanie projektu planu pracy komisji na 2013r. 
10.  Sprawy różne. 
 

 

Ad 1. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

 
Protokół nr 13/12 z posiedzenia Komisji z dnia 17 grudnia 2012 roku został 
przyjęty. 
 
 
Ad 2.  
Sprawozdania za 2012r. z działalności: 
 

• Wydziału Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego w Kielcach                       
• Wydziału Budownictwa Starostwa Powiatowego w Kielcach 

 
Komisja przyjęła sprawozdania z działalności Wydziału Komunikacji                           
i Transportu oraz Wydziału Budownictwa Starostwa Powiatowego w Kielcach 
za 2012r. (sprawozdania w załączeniu). 
 
 
Ad 3. 
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Zarządu Dróg za 2012r. wraz                                 
z informacją o bieżącej pracy. 
 
Komisja przyjęła sprawozdanie z działalności Powiatowego Zarządu Dróg za 
2012r. ( sprawozdanie w załączeniu). 
 
 
Ad 4. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kieleckiego. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kieleckiego. 
 
Głosowanie: 
za  6 
przeciw  0 
wstrzymało się  0 
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Ad 5. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Kieleckiego na 2013r. 
 
Projekt budżetu na 2013 rok przedstawiła Skarbnik Powiatu Maria Klusek                 
( projekt został dostarczony radnym w terminie zgodnym ze Statutem Powiatu 
Kieleckiego). 
 
Radny Grzegorz Świt 
„ Czy w budżecie jest przewidziane, że nadal utrzymujemy szkołę w Nowej 
Słupi, czy są prowadzone analizy, że szkoła przechodzi pod zarząd np. gminy, 
czy może jest filią szkoły w Bodzentynie, bo wydaje mi się, że takie 
rozwiązanie byłoby do zaakceptowania.” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Jeżeli pojawiły się głosy, że oddajemy szkołę, to oczywiście z powodów 
finansowych. Prawda jest taka, że subwencja, która jest przekazywana                    
z  Ministerstwa Edukacji wystarcza na 6 m-cy, a pozostałość trzeba dokładać        
z własnych środków. Zarząd zdaje sobie sprawę, że nie stać nas na dokładanie 
tak dużych pieniędzy i trzeba coś z tym zrobić.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Jest to szkoła deficytowa, ma problem z naborem. 
Jako Zarząd mamy świadomość, że należy zmierzyć się z tym problemem                
i w jakiś sposób go rozwiązać, bo nie możemy generować strat. Z informacji, 
które posiadam gmina jest gotowa przejąć szkołę wraz z nakładami, które 
zostały poniesione przez powiat.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Wiadomo, że szkoły są niedochodowe, ale przekazanie szkoły do samorządu 
gminnego jest skazaniem tej szkoły na zlikwidowanie. Gmina w zeszłym roku 
zlikwidowała 5 swoich jednostek, które przejęły stowarzyszenia, a wiadomo jak 
to wygląda. Jeżeli nie ma pieniędzy na oświatę, to przejmowanie szkoły nie ma 
sensu. Jest to problem, może trzeba było utworzyć filie wcześniej i szukać 
oszczędności, bo jest to jakieś rozwiązanie. 
Błędem było tworzenie liceów i liceów zawodowych, w których nabór jest mały. 
Jest zapotrzebowanie na szkoły zawodowe, gdzie uczy się konkretnego zawodu 
i po których można znaleźć zatrudnienie.” 
 
Radny Ireneusz Żak 
„ My ślę, że jest to temat dla Komisji Edukacji, ale ekonomia rządzi się swoimi 
prawami. Wydział Edukacji, szkoły powinny szukać takich kierunków, żeby 
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było zapotrzebowanie na kształcenie. Jeżeli nie będzie naboru, to stajemy przed 
dylematem utrzymywania szkoły w Nowej Słupi.” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Pieniądze idą za uczniem, kto ma nabór ten się utrzymuje.” 
 
Radny Jan Cedro 
„ Wszyscy macie rację, bo trzeba szukać nowych kierunków, ale to reforma 
sprzed 4-5 lat powiedziała, że wszyscy będziemy mieć średnie wykształcenie              
i powaliła szkoły zawodowe, więc można mieć pretensje do dyrekcji szkół, ale 
w jakiś sposób są one usprawiedliwione, bo taka była państwowa tendencja. 
Słyszałem, że wszystko jest już dogadane i ta decyzja jest w fazie realizacji                
z p. wójtem z Nowej Słupi.” 
 
Starosta Kielecki Zdzisław Wrzałka 
„ Patrzymy z niepokojem na to, co dzieje się ze szkołą w Nowej Słupi i z całym 
obszarem oświaty. To są pewnego rodzaju propozycje, żeby nie było zarzutu ze 
strony radnych, ze strony społeczeństwa, że nic nie robimy.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Wójt Nowej Słupi wypowiedział się w audycji radiowej, że Powiat Kielecki 
nie daje sobie rady z utrzymaniem szkoły, a gmina Nowa Słupia, która jest 
zadłużona da radę utrzymać szkołę.” 
 
Starosta Kielecki Zdzisław Wrzałka 
„ Jest to niezdrowe działanie, bo uderza w samorząd powiatowy, ale wójt też nie 
jest w stanie utrzymać wszystkich szkół, bo je likwiduje.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Dla nas jest to też jakaś ulga i jeżeli mamy partnera w samorządzie, który chce 
wziąć za to odpowiedzialność, to powinniśmy się tylko cieszyć.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ A jeżeli ten partner za rok jednak zlikwiduje szkołę, to co wtedy?” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Nie widzę tu przesłanek, które wskazywałyby na likwidację, są pewne 
czynniki, są w gminie odpowiednie organy, które wiedzą co robią, że składają 
takie deklaracje.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Co w takim razie z majątkiem powiatu?” 
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Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Nie wchodząc w strukturę ekonomiczną gminy uważamy, że trzeba być 
wdzięcznym za to, że pojawiła się taka inicjatywa, że gmina chce przejąć 
szkołę, ale nie od razu, bo kwestie majątku powiatu również są ważne.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Trzeba mieć jakąś wizję, czy ten partner jest w stanie coś zrobić, czy tylko 
przejąć majątek powiatu za darmo.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Pewnym jest to, że do szkoły dokładamy i dokładać będziemy jeżeli nie 
zmienimy formy organizacyjnej. Opcja utworzenia filii nie przyniesie żadnych 
oszczędności. Musimy coś zrobić, bo za rok gmina być może nie będzie chciała 
przejąć tej szkoły.”  
 
 
Po zakończonej dyskusji Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kieleckiego na 2013r. 
 
Głosowanie: 
za  6 
przeciw  0 
wstrzymało się  0 
 
 
Ad 6. 
Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów                                       
i projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała pozostałe projekty materiałów                                       
i projekty uchwał zgodnie z porządkiem obrad sesji. 
 
 
Ad 7. 
Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2012r. 
 

Komisja przyjęła sprawozdanie z działalności Komisji za 2012r. ( w załączeniu ) 
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Ad 8. 
Omówienie i przyjęcie projektu planu pracy Rady Powiatu na 2013r. 
 

Komisja omówiła i przyjęła projekt planu pracy Rady Powiatu na 2013r. 

 
Ad 9. 
Opracowanie projektu planu pracy komisji na 2013r. 
 

Komisja opracowała projekt planu pracy komisji na 2013r. ( w załączeniu ) 

 
Ad 10. 
Sprawy różne. 
 
Radny Grzegorz Świt 
„ Mieszkańcy z terenu mojej gminy skarżą się na jakość odśnieżania. Byłem 
świadkiem kiedy przejeżdżająca pługopiaskarka zasypała osobę ośnieżającą 
chodnik, będącą 2 metry od drogi. Wszędzie tam, gdzie są chodniki odśnieżanie 
powinno odbywać się w granicach 30-40 km/h. 
Słyszałem o systemie monitoringu odśnieżania. To nie są duże koszty dla 
powiatu, bo w granicach 40 tys. zł. Myślę, że warto zainwestować w GPS.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Jest to cenna uwaga, poprosimy dyrektorów, aby przekazali te informacje 
osobom odpowiedzialnym za odśnieżanie. 
Jeżeli chodzi o GPS, to zastanawiamy się nad tym, ale w tym roku musieliśmy 
zrezygnować z tego na rzecz innych wydatków budżetowych.  
Wspólnie z dyrektorami mamy przemyślenia, aby zmienić sposób utrzymania 
zimowego dróg, ale przyjdzie na to stosowny czas.” 
 
Radny Grzegorz Świt 
„ Chciałbym podziękować za spotkanie w sprawie chodnika i uregulowanie tych 
spraw własnościowych, ale proszę o dokończenie tego, czyli wydanie decyzji 
regulującej sprawę tych gruntów. 
Pytałem ostatnio o sprawę uzgodnień między trzema wójtami a firmą FART               
w sprawie drogi pomiędzy Skrzelczycami a Wojciechowem, czy było spotkanie 
w tej sprawie?” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Było spotkanie z udziałem wszystkich trzech przedstawicieli samorządów, był 
burmistrz Furmanek, wójt Buras i wójt Strąk, wiceprezes FART-u oraz p. Płaza, 
który odpowiada w firmie za transport i kopalnie. 
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Odbyły się dwa spotkania. Zaproponowano takie rozwiązanie, że jeżeli 
wstawimy znak drogowy w Radomicach, to zaproponujemy przedsiębiorcy 
wyprowadzenie ruchu poprzez gminę Daleszyce przez miejscowość 
Wojciechów i Borków do Kielc. Na odcinku Szczecno – Borków droga jest po 
remoncie i jest dostosowana do tego, aby jeździł tamtędy sprzęt ciężki. Gorzej 
jest z drogą od Borkowa do Sukowa, ale rysuje się tu taka wizja, że zgłosiliśmy 
tą drogę w ramach „powodziówek” na odcinku od Sukowa w kierunku 
Borkowa, co ułatwiłoby przedsiębiorcy wywóz tego towaru. Najgorszy odcinek 
jest od granicy gminy Skrzelczyce i Pierzchnica do miejscowości Wojciechów 
do skrzyżowania z drogą na Radomice i Szczecno. Oszacowaliśmy, że 
dostosowanie do potrzeb przedsiębiorcy, to koszt w granicach 600 tys. Wójt 
gminy Morawica i wójt gminy Pierzchnica wyrazili zgodę na dofinansowanie tej 
drogi. Taką sama zgodę wyraził burmistrz Daleszyc i my ze swej strony 
złożyliśmy deklarację, że znajdziemy środki w budżecie na ten cel. Taką wizję 
przedstawiliśmy prezesowi FART-u, który mimo, że nie był zadowolony przyjął 
to ze zrozumieniem. Jeżeli wszystkie samorządy potwierdzą tą deklarację                  
w budżecie, to taką przebudowę odcinka będziemy chcieli wykonać i rozwiązać 
problem.” 
 
Radny Mirosław Gębski 
„ Chciałbym zapytać jaka jest sytuacja z drogą w Domaszowicach, gdzie 
prawdopodobnie wjeżdżał zbyt ciężki sprzęt i droga pozapadała się.” 
 
Z- ca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg Marek Kwiecień 
„ Zaczęliśmy występować do firmy FART, ale wyparli się, że nie jeździli tą 
drogą. Zwróciliśmy się do inwestora GDDKiA i obecnie otrzymaliśmy kopię 
pisma, w którym generalny wykonawca zwrócił się do FART-u o naprawę tej 
drogi i obecnie czekamy na odpowiedź.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Proszę zwrócić uwagę w Obwodzie w Łagowie, aby odśnieżanie ulicy 
Świętokrzyskiej w Nowej Słupi wykonywano nocą lub wczesnym rankiem, 
gdyż później jest ona zastawiona samochodami.” 
 
Radny Jan Cedro 
„ Czy przy obecnym wykonawcy mamy jakieś trudności w budowie budynku 
Starostwa?” 
 
Starosta Kielecki Zdzisław Wrzałka 
„ Można powiedzieć, że w tej chwili realizacja inwestycji przebiega wzorcowo. 
Nie ma z wykonawcą w zasadzie żadnych problemów. Jeżeli chodzi o tempo 
budowy, to wszystko idzie zgodnie z harmonogramem, jakość robót jest bardzo 
dobra, inspektorzy nie mają zastrzeżeń.” 
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Radny Jan Cedro 
„ Chciałbym podziękować PZD, staroście Michałowi, staroście Gieradzie za to, 
że sytuacja z drogą między Widełkami a Makoszynem, która miała zaszłość 
historyczną być może zostanie rozwiązana.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Jest okazja, żeby się zrewanżować, bo p. radny Cedro jest tu czynnikiem 
najbardziej mobilizującym jeżeli chodzi o kwestię drogi w Widełkach, co nie 
jest łatwym przedsięwzięciem ponieważ są tam  nieuregulowane kwestie 
własności i wiele innych czynników, które będzie trzeba kiedyś pokonać                     
i myślę, że trzeba tu podziękować za zaangażowanie i interesowanie się tym 
tematem.  
 
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała  
M.Kaller 
 

 
               Przewodniczący Komisji 
 

Stefan Pacak  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


